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Transportudvalget har i brev af 18. marts 2021 stillet mig følgende 

spørgsmål i forbindelse med behandlingen af lovforslag L 151, som 

jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Den-

nis Flydtkjær (DF). 

Spørgsmål nr. 1: 

Vil ministeren oplyse, om regeringen igen vil bakke op om lovforsla-

get - som det var tilfældet før valget såfremt en række unge menne-

sker gør ministeren opmærksom på, at der er efterspørgsel på et så-

dan initiativ som lovforslaget, der kan bidrage til øget mobilitet 

blandt unge, herunder i landdistrikter? 

 

Svar: 

Som tidligere oplyst ved førstebehandlingen af lovforslaget, fremgår 

det blandt andet af DTU’s forskningsprojekt om aldersgrænsen for 

erhvervelse af kørekort til stor knallert og lille motorcykel, at der 

blandt de adspurgte unge ikke var noget udtalt ønske om at kunne 

erhverve kørekort til stor knallert. Selv hvis der var en større efter-

spørgsel blandt de unge, er det fortsat min og regeringens holdning, 

at de unge har mange andre gode transportalternativer, herunder 

f.eks. cykel, el-cykel og lille knallert, som de kan benytte sig af.  

Knallerter og motorcykler er de køretøjer, der indebærer den højeste 

risiko for at komme alvorligt til skade eller blive dræbt i trafikken i 

forhold til antal kørte kilometer. Jeg synes, at det er vigtigt at prio-

ritere de unges liv og førlighed, og det er derfor ikke ønskeligt at ud-

sætte dem for den forøgede risiko, der vil være forbundet med, at 

man satte aldersgrænsen ned.  

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 
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